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Ata de la IX Assemblea General Ordinària del CAB 

 

1. Acreditació de delegats i delegades i primera convocatòria. 

Assistents: 

ENTITATS  ASSISTENT nº 

Consell de la Joventut de Barcelona  Maria Hernández Huguet  

Consell de la Joventut de Barcelona  Albert Claret  

Coordinadora d'Entitats del Poble Sec  Laura Valls  

Fedelatina  Javier Bonomi  

Federació Catalana de Drogodependències  Magda Cebrian  

Federació Catalana de Voluntariat Social/Junta  Maria José López  

Federació d'Ateneus de Catalunya  Ricard Julià  

Junta/Federació d'Ateneus de Catalunya  Alfons Tiñena  

Federació Cases Regionals  Luis Fernandez Posada  

Moviment Laic i Progressista  Pau González  

Moviment Laic i Progressista  Eduard Fernando  

Secretariat d'Entitats de Sants Hostafrancs i Labordeta  Joan Manuel V. Parisi  

Secretariat d'Entitats de Sants Hostafrancs i Labordeta  Carme Bernet  

Taula de Comunicació  Lidia Marimón  

Taula de Comunicació  Josep Maria Villena  

Taula d'Entitats de Sarrià/Junta  Montserrat Morera  

FECARECAT (Casas Regionales)  Enrique Delgado  

Xarxantoni  Montse Tomeo  

Federació Francesc Layret Cocemfe Barcelona - COCEMFE  Cristina  

CAL  Pep Ribas  

Federació d'Associacions Cannàbiques de Catalunya  Anna Afuera  

Federació Catalana de Donants de Sang  Jordi Carreras  

Adherides     

FAPAC  Albert Riera  

Martikoor  Josan Minguela  

Equip Tècnic    

Miky Aragón     

Ramon Torra     

Carles Viñas     
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Joan Vilaplana     

  18   28 

 

 

2. Constitució de la Mesa. 

Alfons Tiñenapresenta la Taula fent referència als Estatus: Article 15. Convocatòria i 

Mesa de l’Assemblea. Donada l’absència de darrera hora d’Albert Claret, secretari de 

l’associació es proposa que sigui Miquel Àngel Aragón qui faci les funcions fins que 

s’incorpori a la mateixa AGO. 

A continuació es presenta la taula: 

◦ Presidència: Alfons Tiñena 

◦ Secretari: Miquel Àngel Aragón 

 

Albert Claretdemana el quòrum: cal definir el quòrum que s’estableix en 14 vots. 

Alfons Tiñena explica que es tracta d’un moment important pel CAB ja que permet 

compartir la feina feta durant l’any. Malgrat que a vegades sigui una feina de pica pedra, 

val la pena de fer-ho de manera col·lectiva. 

 

D¡altra banda explica un canvi a l’ordre del dia i el punt de la carta laboral es farà després 

de l’aprovació de l’acta. 
 

Miquel Àngel Aragónpassa a la votació de la modificació 

◦ VOTS A FAVOR: 14 

◦ VOTS EN CONTRA: 0 

◦ VOTS EN BLANC: 0 

 
 

3. Presentació i aprovació de l’Acta de la VIII AGO. 

 

Miquel Àngel Aragón presenta l’acta i recorda que s’ha enviat prèviament i proposa la 

seva votació per majoria simple. 

◦ VOTS A FAVOR: 14 

◦ VOTS EN CONTRA: 0 

◦ VOTS EN BLANC: 0 

 

file:///C:/Users/USER/Dropbox/AGO_150312/Proposta_Acta_VIII_AGO140313.pdf
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4. Presentació i aprovació Carta Relacions Laborals 

Miquel Àngel Aragón modifica el quorum a 15 ipresenta conjuntament amb Carles Viñas 

l’acord de Carta de Relacions Laborals. 

En Carles Viñas en nom de l’equip tècnic agraeix la feina feta en elaboració de la carta i 

comparteix la demanda d’agilitzar molts dels processos i demandes de l’equip tècnic en 

un futur. 

Miquel Àngel Aragónpassa a la votació 

◦ VOTS A FAVOR: 15 

◦ VOTS EN CONTRA: 0 

◦ VOTS EN BLANC: 0 

 

5. Presentació i aprovació de l'Informe de Gestió 2014. 

 

Miquel Àngel Aragóndona la paraula a Alfons Tiñena que presenta l’Informe del Congrés 

Permanent del que destaca la feina que hem fet per fer present les reivindicacions del 2n 

congrés en el redactat final del Pla de Suport a les Associacions. D’altra banda expressa 

que com a CAB esperàvem molt més d’aquest document, sobretot més compromisos 

polítics. 

D’altra banda en relació a la Memòria del 2014 destaca la gran feina que s’ha fet en 

relació al Panoràmic de les Associacions i la necessitat de donar continuïtat al projecte 

amb la implicació de totes les organitzacions. 

Pau González (MLP): destaca que en el Pla de Suport ha faltat lideratge del Comissionat 

de Participació i això permès la dilatació del procés. En referència al Panoràmic insisteix 
en la importància que quedi clar que els impulsors són el CAB i la necessitat que no es 

dupliquin a partir d’ara les enquestes. Es demana que intentem oferir el Panoràmic com 

a eina i coordinar-nos entre les federacions. 

Enrique Delgado (FECARECAT): valora la feina però cal reflexionar sobre el nivell de 

resposta de les entitats del CAB al Panoràmic i millorar-ho. 

Miquel Àngel Aragónproposa la votació. (majoria simple). 

◦ VOTS A FAVOR: 15 

◦ VOTS EN CONTRA: 0 

◦ VOTS EN BLANC: 0 

 
6. Presentació i aprovació de l'Estat de comptes 2014. 

 

file:///C:/Users/USER/Dropbox/AGO_150312/Carta%20de%20Relacions%20Laborals%20CAB_definitiva.pdf
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Miquel Àngel Aragónque presenta Estat de comptes 2014. 
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Alfons Tiñena proposa la votació. (majoria simple). 

◦ VOTS A FAVOR: 15 

◦ VOTS EN CONTRA: 0 

◦ VOTS EN BLANC: 0 
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7. Incorporació noves entitats. 

Alfons Tiñena presenta a Pep Ribes que presenta la Coordinadora d’Associacions 

per la Llengua catalana CAL. va néixer el 23 d’abril de 1996 amb la voluntat de fer un 

treball de xarxa entre associacions i persones a títol individual d’arreu del país, que 

volguessin implicar-se en un projecte basat en tres grans objectius: 

Garantir un futur digne per la nostra llengua, tot reivindicant polítiques actives que en 

promoguin l’ús social i n’afavoreixin la plena normalització. I, paral·lelament, incidir en 

la presa de consciència de la gent respecte aquest fet. 

Acabar amb la menysvaloració de la nostra cultura i, per tant, presentar-la arreu del 

món com el que és: una cultura innovadora, integradora i desacomplexada. 

Reclamar el reconeixement de la unitat i l’oficialitat de la llengua catalana en tot el seu 

territori: de Salses a Guardamar i de Fraga a Maó. 

La CAL es vertebra en nuclis territorials des d’on es pot actuar de manera més directa 

mitjançant actuacions adreçades a cada lloc concret. Actualment hi ha 21 nuclis 

constituïts arreu dels Països Catalans, però la majoria es concentra en el Principat de 

Catalunya. A més a més, avui ja són més de 700 les persones sòcies de l’entitat. 

 Albert Claretrecorda el quòrum a 14 vots i proposa la votació. (majoria 

simple). 

◦ VOTS A FAVOR: 14 

◦ VOTS EN CONTRA: 0 

◦ VOTS EN BLANC: 0 

 

Alfons Tiñena presenta a la Federació d'Associacions de Gent Gran de Catalunya. 

La FATEC és una entitat sense ànim de lucre i reconeguda d'Utilitat Pública, que agrupa 

les associacions de persones grans del nostre país, ja siguin llars i casals com també 

associacions especialitzades d'altres tipus, sempre que estiguin integrades per persones 

grans. La Fatec promou activitats i accions a favor de la promoció de les persones grans 

a la nostra societat.Vol ser la casa i l'espai comú de l'associacionisme de gent gran i la 

veu col·lectiva i organitzada de les persones grans en la construcció d'un país just i 

solidari participant en totes les activitats socials.El treball es concreta consolidant i 

desenvolupant l'associacionisme de gent gran (oferint suport, impulsant la creació de les 
noves realitats associatives allà on no n'hi ha), essent representatius de l'opinió de la gent 
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gran, promovent la Vida Activa de la gent gran cercant millores i solucions a problemes 

concrets davant dels Poders Públics. L'estructura descentralitzada de funcionament en 

delegacions territorials i comarcals, cadascuna d'elles amb les seves pròpies Juntes 

Directives, afavoreix la proximitat a les associacions de tota Catalunya 

 Miky Aragón proposa la votació. (majoria simple). 

◦ VOTS A FAVOR: 15 

◦ VOTS EN CONTRA: - 

◦ VOTS EN BLANC: - 

Alfons Tiñena informa de les baixes d’aquest 2015: 

◦ Associació Pla Integral Casc Antic: no hem rebut cap notificació en els darrers 

dos anys i sabem que van plegar però no oficialment 

◦ Taula de Comunicació: En Josep Mª Villena president de la Taula de 

Comunicació explica la situació actual de la taula motiu que fa que estiguin en 

una situació “stand bye” i potser es plantegin activar-la més endavant. 

Alfons Tiñena informa de les modificacions de la junta directiva agraint la tasca feta 

per la gent que deixa la junta. 

◦ MLP: Eduard Fernando (membre de la junta ESPLAC, ex CJB i actualment 

MLP) substitueix a Marc Enrich que deixa el càrrec per temes laborals. 

◦ CJB:Albert Claret explica que acaba el seu mandat i que en el seu lloc entrarà 

Maria Hernàndez de l’Associació Sin Vergüenza. 

◦ Secretariat de Sants Hostafrancs i la Bordeta: JM Valcarcel Parisi 

substitueix a Carme Bernet per temes laborals. 

◦ Xarx@ntoni: s’informa que Xabi Ballesteros finalitza el seu mandat i que no 

entra cap associació en el seu lloc. 

8. Presentació  i aprovació de les Línies d’Actuació 2015. 

 

Alfons Tiñena i Miky Aragón que presenten les principals línies del Pla d’Actuació 2015 

recollides en el document adjunt. 

Tan sols es fa una esmena en relació a la data de la Trobada d’Associacions del 10 

desembre que coincideix amb altres actes i es proposa modificar. S’acorda que així serà. 

 Alfons Tiñena proposa la votació i recorda el no quòrum a 13 vots.  

◦ VOTS A FAVOR: 13 

◦ VOTS EN CONTRA: - 

◦ VOTS EN BLANC: - 
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9. Presentació i aprovació del Pressupost 2015 i proposta de quotes 

Miky Aragón que presenta pressupost 2015. 

https://www.dropbox.com/s/ihfxr22kiqpe059/Proposta%20canvi%20quotes%20CAB_150218.pdf?dl=0
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S’informa que els comptes estan auditats per Salvador Montés Carné (NºROAC 15.711) 

a 19 de febrer de 2015. 

 Alfons Tiñena proposa la votació. (majoria simple). 

◦ VOTS A FAVOR: 13 

◦ VOTS EN CONTRA: - 

◦ VOTS EN BLANC: - 

A continuació Miky Aragón que presenta la proposta de quotes. S’explica que la 

següent proposta intenta adaptar les pròpies necessitats de finançament del CAB amb la 

realitat de les seves federacions membres. El context ha fet molt difícil poder mantenir 

la quota de 400€ per part de moltes entitats, per això proposem un sistema de quotes 

en relació a la verdadera dimensió de l’entitat que calculem a partir del seu pressupost 
anual 
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Pressupost anual 

Proposta 

quotes 

fins a pressupost de 15.000€  100 

15.001€ a 60.000€ 200 

A partir de 60.001€ 400 

Entitat Aprox. quotes  

Consell de la Joventut de Barcelona CJB 400  

Coordinadora d'Entitats Poble Sec 400  

Entitats Catalanes d'Acció Social ECAS 400  

Fedelatina 400  

Federació Catalana Drogodepèndencies 400  

Federació Catalana del Voluntariat Social 400  

Federació Ateneus de Catalunya 400  

Federació ECOM 400  

Moviment Laic i Progressista MLP 400  

Secretariat Sants Hostafrancs i la Bordeta 400  

Unió d'Entitats La Marina 200  

Xarxantoni 200  

Fed. Organitzacions Cat Gent Gran FOCAGG 200  

Fed. Associacions Gitanes FAGIC 400  

Fed. Cases Regionals 200  

Fed.Assoc.Culturals Educatives Persones FACEPA 200  

VERN-adherida 100  

Taula d'Entitats de Sarrià 200  

Federació Francesc Layret Cocemfe Barcelona 200  

Federació d'Associacions Cannàbiques Catalunya 200  

Federació Catalana de Donants de Sang 400  

FAPAC - adherida 100  

FATEC 400  

Coordinadora d'Entitats d'Horta 100  

CAL-adherida 100  

SOS Racisme  - adherida 100  

Fed. Cat. Unió Dem Pensionistes i Jubilats  - adherida 100  

Associació Voluntaris 2000  - adherida 100  

TOTAL 7.600€ Act. 6.000€1 

                                                 
1
Ingrés de 6.000 euros correspon a l’any 2013, atès que algunes entitats realitzen el pagament a l'any següent 
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Per actualitzar les dades es defineix un plaç fins a juliol 2015. 

 

Alfons Tiñena proposa la votació, recordant que el quòrum està a 14 vots 

◦ VOTS A FAVOR: 14 

◦ VOTS EN CONTRA: - 

◦ VOTS EN BLANC: - 

 
10. Resolucions i torn obert de paraules. 

 

Alfons Tiñena presenta una proposta de resolució en nom de la junta amb les propostes 

del CAB davant les eleccions municipals. Després del debat queda amb el següent text: 

 

Proposta de resolució del CAB davant les properes eleccions municipals 

 

El CAB, com a plataforma associativa de la ciutat de Barcelona, vol que la defensa i promoció 

de l’associacionisme estiguin present en el nou govern municipal que sortirà de les pròximes 

eleccions municipals. 

 

Per això hem elaborat 12 propostes estratègiques pel futur de la ciutat que volem que 

s’incorporin en el nou govern municipal. 

 

1. Un nou model de participació ciutadana a la nostra ciutat. L'actual model de 

participació ciutadana de l' Ajuntament de Barcelona mostra clars símptomes d'esgotament, 

el nombre excessiu d’òrgans habilitats i la reiteració o inoperància de la majoria d'ells, porta 

temps alimentant la frustració del teixit associatiu en general, alhora que ha contribuït a 

augmentar el ja important distanciament entre la ciutadania i la classe política. A més el 

fracàs en l’intent de modificar les normatives de participació fa que sigui estratègic construir 

un nou model que incorpori les reflexions que el mateix sector associatiu va construir en el 

“Dictamen de la proposta de Reglament de la Participació Ciutadana i De Reglament 

d’Organització i de Funcionament dels districtes” del Consell de Ciutat2. 

 

2. Desenvolupar el Pla de Suport a les Associacions. Malgrat que finalment aquest 

s’aprovarà com a mesura de govern, demanem que el pròxim govern de la ciutat reculli la 
feina feta com un acord de mínims per la millora del sector. Igualment esperem que és 

garanteixi que existiran eines per vetllar per la transversalitat i els recursos econòmics del 

pla. 

 

                                                 
2Podeu trobar el dictamen: http://www.conselldeciutat.cat/site/files/68/dictamen-plenari-08-04-2014.pdf 

http://www.conselldeciutat.cat/site/files/68/dictamen-plenari-08-04-2014.pdf
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3. Impuls al Codi Ètic de les Associacions de Barcelona.  Aquesta és l’eina de 

reconeixement de les bones pràctiques associatives. Per això demanem que el pròxim 

govern incorpori aquest reconeixement i millori la dotació de recursos per la seva gestió 

bàsica. 

 

4. Cal un veritable coneixement sobre la realitat associativa. Esdevé estratègic que 

es doni suport a les eines de coneixement de la realitat associativa, sobretot les que està 

posant en marxa el mateix sector associatiu amb el Panoràmic de les Associacions. En 

aquest sentit cal una redefinició de l’objectiu del Fitxer General d’Entitats Ciutadanes per 

què sigui una veritable eina de comunicació entre el sector i l’administració municipal. 

 

 

 

 

 

5. Una redefinició del model de subvencions de la ciutat que s’adeqüi a la realitat 

associativa. Cada any canvien els “Àmbits” i els “Programes” subvencionables i 

desconeixem les justificacions d’aquests canvis. Plantegem un debat profund sobre el model 

actual de subvencions que permeti definir un nou model que dins del marc legal, s’adapti a 

la realitat associativa. A més Proposem que les Subvencions siguin de suport a les 

associacions i no de concertació d’activitats d’interès públic, com ho són actualment. 

 

6. Cal prioritzar l’associacionisme arrelat al barri. Apostem per un associacionisme de 
base social forta i arrelat al barri. Malgrat això en els darrers anys la tendència és la d’anar 

disminuint la partida de subvencions al territori i augmentat les d’àmbit ciutat, per això 

proposem canviar aquesta tendència en els anys vinents per prioritzar l’arrelament 

associatiu en cadascun dels districtes de la ciutat. A més proposem un suport polític i 

econòmic a les estructures associatives coordinadores d’entitats de barri i districtes. 

 

7. No es poden seguir subvencionant a empreses en la convocatòria general de 

subvencions de l’Ajuntament. Malgrat que es dóna per suposat que les subvencions 

estan adreçades a les entitats sense ànim de lucre, actualment hi ha àmbits i programes 

als quals es poden presentar empreses. Es dóna el cas que entre els 10 projectes amb 

major import subvencionat es troben 5 empreses, 4 associacions i 1 cooperativa, per bé 

que cal destacar que l’import major és destinat a dues empreses (150.000€). Des de les 

associacions de la ciutat apostem perquè la relació de l’administració amb les empreses ha 

de ser amb altres mecanismes. 

 
8. Modificació de les Ordenances Fiscals per eximir les associacions de la ciutat 

del pagament de taxes municipals. Actualment només les entitats declarades d'utilitat 

pública estan exemptes de moltes taxes municipals. Cal generar un mecanisme consensuat 

amb el sector que permeti ampliar aquest nombre d’associacions. En aquest sentit, és 
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urgent una modificació pel que fa a la taxa d'ús de l'espai públic regulada a l'Ordenança 

Fiscal 3.10 que s'aplica actualment en alguns districtes, introduint entre els perfils exempts 

de pagament les associacions que impulsin activitats no lucratives als carrers i places de la 

ciutat. 
 

9. Ampliar el Pla de Locals amb eines de transparència. Valorem molt positiva la 

iniciativa del pla locals i proposem que es millori dotant-lo d’eines de transparència. A més 

demanem que s’ampliï l’acord establert amb Patrimoni Urbà per la cessió de locals al 

Patronat Municipal de l’habitatge. 

 

10. Facilitar l’ús de l’espai públic per part de la ciutadania. Proposem la derogació de 

l’ordenança de civisme i a la vegada demanem que el govern s’empari en la Carta Municipal 

per protegir a les associacions, dins la legalitat i des de la coresponsabilitat de les mateixes 

associacions, davant de les diferents lleis que dificulten l’activitat associativa (llei 

d’espectacles,...)  

 

 

 

11. Continuar amb l’impuls de la Gestió Ciutadana. L’esforç de les associacions en el 

marc de la Plataforma de Gestió Ciutadana ha permès arribar a un acord amb el govern 

municipal per regular aquest tipus de gestió. Cal seguir promovent la gestió ciutadana, 

treballant amb les diferents àrees de l’Ajuntament per fer valer els acords i mantenir a la 

Plataforma com a interlocutor per la detecció de conflictes i per la contínua millora i 
creixement d’aquest model de gestió compartida.  

 

12. Suport a la patrimonialització de les associacions. Demanem que es continuï la 

línia de subvencions de l’Institut de Cultura de Barcelona per a la rehabilitació i la dotació 

d'equipament tècnic destinades a equipaments d'exhibició teatral, auditoris o equipaments 

anàlegs pertanyents a espais socioculturals de base associativa sense afany de lucre. 

 

Finalment Alfons Tiñena proposa la votació amb un quòrum de 12 vots 

o VOTS A FAVOR: 12 

o VOTS EN CONTRA: - 

o VOTS EN BLANC: - 

 

 

President         Secretari 


